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Skupina bě/bje, vě/vje
a) Skupiny -bje- a -vje- píšeme pouze tehdy, jestliže po předponě ob- a v- následuje kořen začínající souhláskou j.

Např. ob/jevit, ob/jezd, ob/jednávka, ob/jem, ob/jednat, v/jem, v/jezd
b) Skupiny –bě-, -vě- píšeme ve všech ostatních případech!

Např. běh, hříbě, oběd, oběžnice, obětovat, k tobě, o rybě, věc, hladovět, opravdově, sběr, věc

Skupina pě
Skupinu -pě- píšeme vždy bez j, protože žádná předpona nekončí na p.

Např. zpěv, opět, pěna, napětí, pěšina, rozpětí

Skupina mě/mně
a) V kořenu (základu) slova píšeme vždy  -mě-.

Např. město, měšec, měna, umělec, smělost, Mělník
b) Skupinu –mě- píšeme tam, kde v příbuzném slově nebo jiném tvaru téhož slova píšeme –m-.

Např. soukromě (soukromý), rozuměl (rozumí), zřejmě (zřejmý), střídmě (střídmý)
c) Skupinu –mně- píšeme tam, kde se v příbuzném nebo jiném tvaru téhož slova píšeme –mn-.

Např. skromně (skromný), rozumně (rozumný), domněnka (domnívat), jemně (jemný), uzemnění (uzemnit)

• Pamatujte: vzpomnět, zapomnět, připomnět, pomněnka (pomnít)  

• Tamější (jen s –ě-) není 2. stupeň přídavného jména tamní, ale je odvozeno 
od příslovce tam příponou –ější (jako přídavná jména dolejší, hořejší, zdravější)



d) V psaní –mě- či –mně- ve slovesných tvarech nám pomůže tvar 3. os. č. j. přítomného času
Např. umí, umět, uměl, umění; porozumí, porozumět, porozuměl, zatemní, zatemnit, zatemnil, zatemnění

e) V koncovce podstatných jmen zpravidla píšeme –mě-, protože jen zřídka končí základ podstatných 
jmen na –mn-. 
 Např. na stromě, v zimě, v písmě, v hymně, na humně

Tvar zájmena já

Ve 2. a 4. pádě píšeme mě, ve 3. a 6. pádě delší tvar mně.
Pomůcka: zájmeno ty: tě – mě, tobě – mně.

Např. píseň o mně (o tobě), dárek pro mě (pro tebe), zachraň mě (tebe)


